
Acta de la Junta Permanent de la Facultat de Psicologia 

Número de l’acta: 114 

Tipus de sessió: Extraordinària 

Data: 20/3/2023 

Hora: 13:00 

Lloc: Sala de Juntes 

Hi assisteixen:  Maria Alvarez, Maria Bernardez, Tomas Blasco, Albert Bonillo, Marta Borrueco, 
Berta Castella, Ander Chamarro, Ramon Cladellas, Marga Coll, Josep Lluis Costa, Alfie Aitken 
Crawshaw, Sònia Darbra, Núria de la Osa, Mª del Jaire De la Torre, Miquel Domènech, Silvia Edo, 
Albert Espelt, Albert Feliu, Estel Gelabert, Anna Jordana, David Larios, Lucia Manovel, Maria 
Jesus Nebrera, Sofia Peris, Maria Pinart, Beatriz San Roman, Teresa Sánchez, Olga Soler, Susana 
Subirà, Mertixell Torras, 

No hi assisteixen:  Sergio Albert, Naiara Oliver, Natàlia Samaniego, Sara Saulina, 

S’excusen:  Ramon Barnadas, Lorena Bogonez, Joaquim T. Limonero, Joan Pujol, Anna Vale 



ORDRE DEL DIA: 

1.Aprovació, si escau, de l’acta de la JP113 (13/2/2023) 
2. Informacions del Degà
3. Informacions de la Comissió d’Igualtat
4. Aprovació, si escau, de la llista d’assignatures que oferiran avaluació única a partir
del curs 2023-24 
5. Aprovació, si s'escau, del reconeixement acadèmic dels crèdits per la millora del
domini de la llengua anglesa pel curs 22/23. 
6. Precs i preguntes.

El Degà obre la sessió donant la benvinguda. Tot seguit, el Secretari dona els noms de les 
persones que han excusat la seva assistència, i, a continuació, demana a les persones de la Junta 
Permanent el seu acord per incloure un punt nou a l’Ordre del Dia: “Aprovació, si escau, de la 
proposta de membres de tribunal per a la plaça LEC19/2023”. 

Els/les membres de la Junta mostren el seu acord, i aquest punt queda incorporat com a quart 
punt de l’Ordre del Dia, el qual que queda així: 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la JP113 (13/2/2023)
2. Informacions del Degà
3. Informacions de la Comissió d’Igualtat
4. Aprovació, si escau, de la proposta de membres de tribunal per a la plaça LEC19/2023
5. Aprovació, si escau, de la llista d’assignatures que oferiran avaluació única a partir del curs
2023-24 
6. Aprovació, si s'escau, del reconeixement acadèmic dels crèdits per la millora del domini de
la llengua anglesa pel curs 22/23. 
7. Precs i preguntes.

A continuació, s’aborden els punts previstos a l’Ordre del Dia. 

PUNT 1: Aprovació, si escau, de l’acta de la JP113 (13/2/2023) 

L’acta és aprovada per assentiment. 

PUNT 2: Informacions del Degà 

S’han ubicat uns pòsters al costat de la Gestió Acadèmica que identifiquen les diverses 
titulacions oficials de la Facultat de Psicologia. El Degà demana que en cas de que l’alumnat 
vulgui posar algun tipus d’anunci o cartell a les parets de la Facultat, demani a la Secretaria del 
Deganat elements per fer-ho sense danyar la pintura de les parets, que es fa malbé quan s’ubica 
un cartell amb pegament. 

A la web de la Facultat es pot trobar el Document de Política de la Facultat de Psicologia davant 
de situacions d’assetjament, conductes sexuals inapropiades, discriminacions i abusos de poder. 
Som la segona Facultat del Campus en disposar d’un document com aquest, i ha estat el.laborat 
per la Comissió d’Igualtat amb la col.laboració de l’Equip de Deganat com a resposta a la 
demanda feta per la Junta Permanent en la seva sessió del mes de desembre passat. El Degà 
convida a tothom a llegir aquest document.  

Davant les situacions tenses que es van viure a la Facultat durant el 8 de març i les queixes 
formulades per diversos professors i professores, l’Equip de Deganat va emetre un comunicat 



rebutjant les conductes agressives mostrades pels piquets. El Degà informa que la LOSU 
contempla les vagues d’estudiants i que, per tant, caldrà cercar, entre totes les persones de la 
Facultat, guies i directrius per regular aquestes situacions i evitar les que van donar lloc a la 
redacción del comunicat.  

El Servei de Psicologia i Logopèdia (SPL) està en una situació administrativa irregular que s’ha de 
reformular i per parlar d’això ha tingut una primera reunió amb el Gerent. Una opció és que el 
SPL quedi inserit dins la Fundació UAB, però aquesta possibilitat no garanteix que la Facultat 
pugui regular el seu funcionament, per la qual cosa cal obrir un período de reflexió per cercar la 
millor solució possible que permeti, alhora, regularitzar la situació econòmico-administrativa, i 
permetre a la Facultat coordinar i organizar les activitats del Servei.  

A continuació, el Degà dóna la paraula als/les membres del seu Equip per tal que informin de les 
qüestions que els/les pertoquen. 

La Vicedegana d’Afers Acadèmics i de Qualitat comenta que informarà del seus temes dins del 
punt 5 de l’ordre del Dia. 

El Vicedegà d’Alumnat i Promoció informa de la bona acollida que ha tingut la Facultat en el Saló 
de l’Ensenyament, i també de que vol mantenir reunions quinzenals amb els i les representants 
de l’alumnat per poder dur a terme les diferents tasques de forma proactiva. 

La Vicedegana de Pràctiques Externes i Relacions Institucionals informa de que definitivament 
no es podrà comptar amb el programari Jeronimo i que serà substituït pel SIGMA. El personal 
de Gestió Acadèmica està rebent formació sobre aquest programa per tal de poder garantir la 
màxima eficàcia a l’hora de posar en marxa el procediment d’assignació de places per al proper 
curs. Si es veu factible, i per optimitzar aquest procediment, el calendari d’assignacions per al 
curs 23-24 s’avançaria respecte al que s’ha fet en cursos anteriors. 

El Vicedegà d’Economia i Infraestructures informa de què el passat dijous es va reunir amb la 
Comissió d’Economia a la qual va informar de l’exercici 2022 i del pressupost previst per a 2023. 
La Comissió va donar el seu vist-i-plau i, per tant, tant l’exercici 2022 com els pressupostos 2023 
es presentaran a la propera Junta Permanent per sotmetre’ls a la seva aprovació. 

S’obre un torn de paraules on diversos professors i professores demanen informació 
complementària i aclariments sobre el funcionament del SPL, així com sobre la manera de 
coordinar els serveis que dona el SPL amb els que proporciona el Servei de Salut del Campus. La 
Presidenta de la Comissió d’Igualtat informa de que el Servei de Psicogènere, malgrat estar 
ubicat dins l’espai del SPL, depèn de l’Observatori d’igualtat. El Degà explica que el SPL és un 
espai amb acreditació sanitària i que el problema administratiu té el seu origen en el volum de 
la seva facturació de serveis, que supera els 15.000 euros annuals i obliga a modificar els 
processos de contractació de personal. També informa que, per la situació jurídica de la UAB, 
no es poden adoptar els models que tenen altres universitats com la de Barcelona o la 
Complutense de Madrid. Conclou dient que l’escenari és complicat i que s’anirà informant a la 
Junta Permanent de les accions que es vagin duent a terme per solucionar el problema. 

PUNT 3: Informacions de la Comissió d’Igualtat 

La Presidenta de la Comissió d’Igualtat fa una exposició de les característiques, tasques i 
activitats dutes a terme per la mateixa dins del IV Pla d’Acció per la Igualtat de Gènere a la UAB 
que abasta el període 2019-2023. Aclareix que és una Comissió independent de l’Equip de 
Deganat, i demana que es cobreixi la plaça de la persona representant de l’alumnat de 



Logopèdia. El Degà li comenta que això es comunicarà al sots-coordinador de la titulació, Ramon 
Barnadas, que avui ha excusat la seva presència. A continuació s’obre un torn de paraules. 

El Secretari i Vicedegà d’Economia i Infraestructures explica que, malgrat que està previst que 
la Comissió disposi d’un espai propi dins la pàgina web de la Facultat, aquest no està encara 
disponible per problemes informàtics que s’està tractant de solucionar. També informa que el 
taller de defensa personal femenina que es va dur a terme el passat dimecres, 15 de març, havia 
estat finançat pel Deganat.  

La professora Maria Alvarez demana que consti en acta el seu agraïment envers el Deganat per 
la seva sensibilitat a l’hora de facilitar la creació i difusió del Document sobre Política d’Igualtat 
de la Facultat, i també el seu malestar pels cassos d’assetjament que han sortit a la llum els 
últims dies i per la manera en què la UAB els ha gestionat, permetent a les persones implicades 
mantenir la seva activitat docent, per la qual cosa planteja la necessitat urgent d’activar els 
recursos necessaris per evitar aquestes situacions. Finalment, agraeix la tasca de la Comissió 
d’Igualtat. 

Continua el torn de paraules amb intervencions de diverses professores i professors i 
de representants de l’alumnat que aporten les consideracions següents: D’una banda, que 
hi ha una coincidència entre l’acte de lliurament dels Premis als millors Treballs de Fi de 
Grau amb perspectiva de gènere programada per al dia 22 i la convocatòria de vaga del 
professorat associat, a la qual cosa la Presidenta de la Comissió d’Igualtat indica que és una 
data que va fixar prèviament per l’Observatori d’Igualtat. D’altra banda, el professor Albert 
Bonillo indica que la manca d’actuacions efectives de la UAB envers els professors -
pressumptament- agressors es pot haver produit per la inexistència a la UAB, i parlant d'efectes 
pràctics, de serveis jurídics. Finalment, es posa de manifest la inquietud i malestar de 
l’alumnat perquè es considera que les aules no són espais segurs. La Presidenta de la 
Comissió d’Igualtat expressa també la seva preocupació pels fets dels últims dies i considera 
que caldria disposar d’algun tipus d’instància externa a la UAB que pugui posar en marxa 
les accions pertinents de manera ràpida i efectiva quan es produeixin situacions d’agressió 
i abús de poder.  

PUNT 4: Aprovació, si escau, de la proposta de membres de tribunal per a la plaça LEC19/2023 

El Secretari i Vicedegà d’Economia i Infrastructures explica les raons que justifiquen la urgència 
per incloure aquest punt dins l’Ordre del Dia i els procediments que regulen la composició dels 
tribunals dels diferents tipus de places de professorat en els quals la Facultat ha de designar 
un/a titular i un/a suplent. La plaça per la qual es presenta la proposta pertany a l’Àrea de 
Psicologia Evolutiva i de l’Educació, del Departament de Psicologia Bàsica, Evolutiva i de 
l’Educació, i té el perfil de Logopèdia. En aquest cas, i degut a què és una plaça que es va 
convocar fa dos anys i va quedar deserta, es proposen els mateixos professors, permutant les 
places de titular i suplent: 

Titular: Luis Jorge Martín Anton, professor Titular de la Universidad de Valladolid de l’Àrea de 
Coneixement de Psicologia (Facultad de Educación y Trabajo Social). 

Suplent: Miguel Ángel Carbonero, professor Titular de la Universidad de Valladolid de l’Àrea de 
Coneixement de Psicologia (Facultad de Educación y Trabajo Social). 

La Junta aprova la proposta per assentiment. 



PUNT 5: Aprovació, si escau, de la llista d’assignatures que oferiran avaluació única a partir 
del curs 2023-24   

Abans de presentar la llista d’assignatures, la Vicedegana d’Afers Acadèmics de Graus i Màsters 
i de Qualitat fa uns aclariments a algunes qüestions que van sorgir a l’anterior Junta Permanent 
sobre les possibles implicacions de les adscripcions de les titulacions a àrees de coneixement 
que comporta l’aplicació del Real Decreto 822/2021, en el cas de les titulacions reglades que 
habiliten per l’exercici professional. L’adscripció a l’ámbit de coneixament aporta les 
assignaturas que conformen sustancialment la formació bàsica que es dona en els Graus, per a  
garantir una formació transversal i el seu carácter generalista. La qual cosa tindrà im pñicacions 
en el procès de convalidacions d’asigantures. El Real Decret explicita que tant en els casos dels 
Graus com dels Màsters que habiliten per a el desenvolupament d’activitats professionals 
regulades, aquests han de estructurar-se i organitzarse atenet a les directrius que estableixi el 
Govern o en el seu cas la normativa europea respectiva.    

La normativa acadèmica de la UAB  vigent des del curs 22/23 contempla que l’estudiantat pot 
sol·licitar l’avaluació única en aquelles assignaturesque ho permetin, degut als seus continguts i 
metodologies docents, i així ho estableixin en la guia docent, la qual ha d’explicitar el sistema 
d’avaluació a seguir (punt 1 article 265). Com recull la normativa, el procés d'avaluació dels 
treballs de final d'estudis i les pràctiques  externes es regeix pels capítols III i IV del títol V de la 
Normativa, donat que és docència supervisada. L’avaluació única es limita a aquelles 
assignatures i/o mòduls amb docència dirigida . 
La Facultat de Psicologia, d’acord amb la Normativa i d’acord amb les coordinacions de  titulació 
i les coordinacions d’assignatures i/o mòduls, ha exclòs de ser susceptibles d’oferir  l’Avaluació 
Única aquelles assignatures i/o mòduls de les diferents titulacions que usen la metodologia 
docent d’Aprenentatge Bastat en Problemes (ABP) o Aprenentatge per Servei  (ApS).  
D’acord amb la Normativa acadèmica de la UAB, el centre, com a responsable dels estudis de 
grau i màster, ha de publicar el llistat d’assignatures que permeten l’avaluació única per a cada  
titulació. Aquest llistat s’ha de validar per l’òrgan col·legiat del centres en els quals té 
representació l’alumnat. Aquest llistat s’ha de fer públic abans de la data en que finalitzi el  segon 
període hàbil establert al calendari acadèmic de la UAB del curs 2022-2023, per tant, el 31 de 
març del 2023. I per això es presenta a validació la llista d’assignatures que permeten l’avaluació 
única per a cada titulació de la Facultat el curs 2023/24. 
 

Informa que la Junta de Govern va aprovar en la seva reunió del 16 de març l’establiment de dos 
períodes dins dels quals l’alumnat pot demanar l'Avaluació Única: un per les assignatures del 
primer semestre i annuals, i un altre per les assignatures del segon semestre. L’Equip de Deganat 
essent sensible a les demandes del professorat, i amb l’objectiu de facilitar-ne la seva 
implementació en les titulacions de la Facultat, s’ha compromés en que aquests terminis 
s’ajustin al màxim que sigui possible a l’inici de cada semestre. Segons el procedimet establert, 
la Gestió Acadèmica informarà de quins son les i els estudiants que s’acullen a l’Avaluació Única 
per facilitar al professorat l’organització de les tasques docents i l’avaluació de les assignatures.  

A més a més, està previst fer sessions informatives per al professorat per ajudar i assesora en 
l’elaboració de les Guies Docents   

S’obre un torn de paraules on participen diverses profesores i professors que formulen diferents 
qüestions i observacions. La Vicedegana explica les raons per les quals algunes assignatures 
queden excloses d’ofertar Avaluació Única i recorda que des de l’Equip de Deganat no es fa cap 
imposició a cap assignatura, el que s’ha fet ha estat informar sobre  la normativa acadèmica 
vigent a la UAB. Recorda que l’Avaluació Única no comporta l’elaboració de materials docents 
diferents als utilitzats per a ́ l’avaluació continuada, que cal distingir entre assistència i avaluació, 
i que l’estudiantat que s’acull a l’Avaluació Única té dret a la recuperació en les mateixes 



condicions que l’estudiantat que seguiex  l’avaluació continuada. A la pregunta de si les persones 
que s’acullen a l’Avaluació Única han d’assistir a aquelles activitats docents presencials de 
l’assignatura que en la Guia Docent s’han indicat com a obligatòries, respon afirmativament.  

El professor Albert Bonillo indica que, com a representant del professorat del Sector A, 
s’abstindrà de votar a favor de la validació de la llista perquè considera que l’Avaluació Única no 
és compatible amb l’estructura definida per l’Espai Europeu d’Educació Superior i perquè, a més 
a més, comporta un esforç a cost zero per part del professorat.  

Les representants de l’alumnat indiquen que l’Avaluació Única es va crear com a resposta a una 
demanda de l’alumnat i que l’assistència obligatoria entra en contradicció amb l’Avaluació 
Única.  

Tot seguit es fa una votació a ma alçada i es valida la llista d’assignatures per 25 vots a favor, 5 
abstencions, i cap vot en contra.  

La Vicedegana indica que a aquesta validació no impideix que a la llista es poguin afegir altres 
assignatures durant els propers dies i sempre abans del 31 de març. 

Informa que amb l’objectiu de poder establir els criteris d’elaboració d’horaris de Graus i 
Màsters pel curs 23/24, l’Equip de Deganat i la Gestió Acadèmica han realitzat l’estudi per a 
saber la disponibilitat d’espais en la Facultat de Psicologia. Aquest estudi identifica la 
disponibilitat d’hores d’espais docents dels que disposa la Facultat distingint entre aquells espais 
on es poden dur activitats docents més magistrals (Aules de Teoria i de Practiques d’Aula, 
mobiliari fix) i aquells espais docents que permeten dur a terme metodologies docents centrades 
en l’estudiant (aprenentatge basat en problemes, aprenentatge per projectes, mobiliari 
movible). En l’estudi ja s’inclou l’aula P-22 i  l’aula P-31 com a espais docents que permet dur a 
terme metodologies docents centrades en l’estudiant i es tenen en compte les activitats 
dirigides que es duen a terme a Sant Pau i a la Vall d’Hebron en el Grau de Logopèdia  

Aquest estudi posa de manifest que un cop descomptades les activitats docents que es realitzen 
en les aules equipades amb ordinadors i si tan sols s’ocupa la franja de mati pels Graus de 
Psicologia i Logopèdia hi ha disponibilitat d’aulari més que suficient per les activitats docents 
que es realitzen en aules amb mobiliari fix. Però hi ha una mancança  de 594,5 hores anuals 
d’espais docents que permet dur a terme metodologies docents centrades en l’estudiant.   

La Comissió d’Afers Acadèmics i de Qualitat, en la seva propera reunió que tindrà lloc l’11 d’abril, 
continuarà treballant per establir els criteris d’elaboració d’horaris de Graus i Màsters pel curs 
23/24.  

 

PUNT 6: Aprovació, si escau, del reconeixement acadèmic dels crèdits per la millora del domini 
de la llengua anglesa pel curs 22/23.  

La Gestora Acadèmica explica els motius pels quals determinades assignatures tenen un 
reconeixement acadèmic i presenta la llista de les mateixes pel curs 22-23. La llista és aprovada 
per la Junta per assentiment.   

PUNT 7: Precs i preguntes 

La Vicedegana d’Afers Acadèmics i de Qualitat recorda a tothom que les qüestions relatives a 
l’Ordenació Acadèmica es treballen a la Comissió d’Afers Acadèmics i que és a aquesta instància 
a la qual l’alumnat i el professorat, mitjançant els/les seus representants, han de presentar les 
seves propostes i observacions. 



Es convida a l’alumne representant del Consell d’Estudiants a presentar l’aportació per la qual 
tenia preparat un PowerPoint. L’alumne indica que, donades les circumstàncies i que ja s’ha fet 
molt tard, renuncia a fer aquesta exposició. 

Algunes representants de l’alumnat expressen el seu malestar i la seva discomformitat amb el 
comunicat fet per l’Equip de Deganat respecte als fets del 8 de març i el que no s’hagi fet un 
altre condemnant les actuacions del professorat agressor i la mala gestió que ha fet la UAB en 
aquests casos. El Degà es mostra d’acord en fer un comunicat en aquest sentit i demana a les 
estudiants que preparin un esborrany del mateix que es pot treballar, redactar, signar, i 
publicitar de manera conjunta amb l’Equip de Deganat.  

Les representants de l’alumnat indiquen que havien preparat un comunicat en aquest sentit 
però que no el llegiran perquè és ja molt tard i diverses persones de la Junta han marxat, atès 
que s’havia superat l’hora de finalització prevista. Finalment, indiquen que no estan d’acord amb 
la possible regulació de les vagues i que no participaran en les reunions que puguin dur-se a 
terme sobre aquesta qüestió. 

Sense cap més assumptes per tractar, el dia 20/3/2023 a les 15:15 hores el President aixeca la 
sessió, de la qual, com a Secretari, estenc aquesta acta. 

El secretari        Vist i plau 
El President 

 

 

 

Tomás Blasco          Ander Chamarro   
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